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Villamosenergia-csere 

tagországok között 
Ujabb 750 kilovoltos vezetékeket terveznek 

Mintegy 100-féle fejleszté-
si, tervezési, építési és üze-
meltetési téma kidolgozásá-
ban működtek együtt ta-
valy a tagországok a KGST 
villamos energia állandó 
bizottságában és különböző 
munkacsoportjaiban. A ma-
gyar szakemberek lényegé-
ben valamennyi témában ér-
dekeltek voltak, hasznos 
hozzájárulást adtak a közös 
munkahoz. A tagországok 
delegációi elismeréssel 
nyugtázták az Albertirsa— 
Vinnyica közötti 750 kilo-
voltos távvezeték magyar 
szakaszának építésében vég-
zett munkát, amely szerint 
ez év novemberében sor ke-
rülhet az üzembe helyezésre 
is. Ezzel a tagországok 
egyesített villamosenergia-
rendszereit összekapcsolják 
a Szovjetunió egységes déli 
villamosenergia-rendszerével, 
s így létrejön a világ egyik 
legnagyobb villamosenerge-
tikai egyesülése, amelynek 
teljesítménye kereken 150 
ezer megawatt lesz. 

Jelenleg az egyesített vil-
lamosenergia-rendszer telje-
sítménye 85 ezer megawatt, 
5500 megawattal több az egy 
évvel ezelőttinél. A tagor-
szágok egy év alatt 20 mil-
liárd kilowattóra villamos-

energia-cserét bonyolítottak 
le; hazai villamosenergia-
ellátásunknak 15—20 száza-
lékát e kooperáció alapján 
fedezzük. A 750 kilovoltos 
távvezeték üzembe helyezé-
se lehetővé teszi, hogy a 
Szovjetunió 1200 megawattal 
növelje villamosenergia-
export ját a tagországokba, s 
ebből mintegy 603 megawat-
tot Magyarország kap. 

Az érdekelt tagországok 
képviselői nemrégiben álta-
lános egyezményt irta alá az 
egyesített villamosenergia-
rendszerek 1990-ig ter jedő 
fejlesztése érdekében meg-
valósítandó legfontosabb 
együttműködési feladatokról. 
Többek között intézkednek 

a tagországok saját tüzelő-
anyag- és energiakészle-
teik hatékonyabb felhaszná-
lásáról, az áramtermelésben 
az atom- és vízenergia na-
gyobb arányú hasznosításá-
ról. Ennek érdekében az ál-
landó bizottság kidolgozta 
azt az egyezménytervezetet 
is, amely szerint az érdekelt 
tagországok a Szovjetunió-
ban, Ukra jna területén léte-
sítenének két nagy teljesít-
ményű atomerőművet. Az 
így megtermelt villamos 
energiát ú jabb 750 kilovoltos 
távvezetékeken kell majd 
elszállítani; ezek közös épí-
tésére is sokoldalú egyez-
ményt készít elő az állandó 
bizottság. 

Losonczi Pál 
fogadta 

a diplomáciai 
képviseletek 

vezetőit 
Losonczi Pál, az Elnöki 

Tanács elnöke kedden, teg-
nap fogadta a Budapestre 
akkreditált diplomáciai kép-
viseletek vezetőit, akik az 
újév alkalmából jókívánsá-
gaikat fejezték ki. Az Elnö-
ki Tanács fogadásán részt 
vett dr. Trautmann Rezső, az 
Elnöki Tanács helyettes el-
nöke, Cseterki Lajos, az El-
nöki Tanács ti tkára is. A fo-
gadás szívélyes légkörben 
zajlott le. (MTI) 

Három pillanat 
az Északi 

í f f o r o s r o s z b ö l 
A Csongrádi sugárút két, oldalán, az Északi városrész-

ben ú j lakónegyed körvonalai bontakoznak." Ez a terület 
most a tömeges lakásépítés legnagyobb színtere Szegeden, s 
itt folytatódik az ú j esztendőben; is..legintenzívebben a la-: 
kásépítési program.. Egyszerre megy itt most minden: ú j 
építések ' előkészülete,' lakóházak befejezése és beköltözés. 

Kísérleti troli lesz Szegeden 
Előkészületek — Jövőre indul az e!ső járat 

Délmagyarország, 1977. de-
cember 28: Jövőre „a közle-
kedésben felkészülnek a kí-
sérletként beállítandó troli-
buszok fogadására". (Ülést 

| tartott az MSZMP Szeged 

f f c f e f c , k & ? & i á i * é f s t s l á i ® . 

A fólia- és üvegházi kerté-
szeteinek kedvez a mostani 
enyhe, napfényes idő. Meg-
gyorsult a paradicsom éré-
se, a retek, saláta és a kara-
lábé fejlődése. Ezért a na-
gyobb kertészetekben teljes 
lendülettel láttak a primőrök 
szedéséhez. A szőregi Tisza— 
Maros szög Termelőszövet-
kezetben exportra csomózzák 
a retket, s gondosan csoma-
golják a paradicsomot. A 
szegedi Üi Élet és a röszkei 
Kossuth Termelőszövetkezet-
ben is szedik a retket és a 
salátát. A forráskúti Haladás 
Tsz kertészeti dolgozói a 
karalábé, a retek, á saláta, s 
Á par- dicsőm szedésére for-
díta.HB most nagyobb gon-
dot. A termálvízfűtéses ker-
tészetektől a leszedett pri-
mőröket a Csongrád megyei 
ZÖLDÉRT vásárol i a fel, s 

jelentős részt exportra küld. 
Ju t a keresett téli zöldség-
félékből a szegedi és a fő-
városi piacokra, és üzletekbe 
is. Több kertészeti telepen 
szépen virágzik a hegyes erős 
paprika. Várhatóan egy-két 
hát múlva a zöldpaprika is 
megjelenik a szegedi üzletek 
pultjain. 

A tavaszí szabadföldi ker-
tészetek igénye szerint lát-
tak hozzá a palánták neve-
léséhez több fóliás kerté-
szetben. E hónap végén vetni 
kell a karalábé, karfiol és 
káposztamagokat, hogy a 
megfelelő időre elegendő és 
jó minőségű palánta álljon 
m a j d rendelkezésre. Ezért 
a ta laj t porhanyítják, vegy-
szer ezik, a takaróföldet a 
vetéshez készítik elő az ott 
do1gozó kertészek. 

városi bizottsága.) December 
30: „jól halad a trolibusza 
közlekedés bevezetéséhez 
szükséges vizsgálódás". (Ta-
nácskozott a városi tanács 
végrehaj tó bizotts ága.) 

Olvasóink emlékezhetnek 
rá. nem a várost vezető két 
testület múlt év végi ülése-, 
in került először szóba a tro-
li ügye, lapunkban is több 
.alkalommal beszámoltunk 
már a fejleményekről, az 
elektromos meghajtású, tö-
megközlekedési jármű elő-
nyeiről, Ám a két, decemberi 
tudósításból ú j fejlemény 
olvasható ki — egy korábbi 
cikkünk címét idézve: „sí-
ién" van a troli Szegeden, 
í zé r t láttuk szükségesnek, 
hogy lépést tar tva az ese-
ményekkel, megkérdezzük a 
Szegedi Közlekedési Válla-
lat vezetőit, a troliakció 
izaltmai gazdáit, hol is tar-
junk jelenleg? 

A KPM tanácsi közleke-
dési főosztályán tavaly, no-
vember 11-én értekezletet 
tartottak, amelyen a KPM, 
az Országos Tervhivatal, a 
szegedi városi tanács, az 
SZKV, az UVATERV és a 
Budapesti Közlekedési Válla-
lat képviselői vettek részt. 
Hosszú idő óta. alapos előké-
szítő munkával vizsgálták a 
szakemberek a vidéki nagy-
városok trolibuszüzemeinek 
létesítési feltételeit. Debre-
cen és Szeged pályázott az 
első kísérleti vonal beindítá-
s a r a E novemberi értekezlet 
résztvevői úgy lát ták: reális 
feltételekkel, szakmai hoz-
záértéssel Szeged és a szege-
di szakemberek rendelkez-
nek, A vitában elhangzott 
észrevételek igazolták azt a 
korábbi elképzelést, hogy 
Szegeden kell megépíteni a 
kísérleti vonalszakaszt. 

A BKV szakmai segítségé-
vel, a városi tanács, az 
SZKV, a KPM műszaki fe j -
lesztési alapjának, valamint 
a környezet- és természet-
védelmi hivatalnak a támo-
gatásával várhatóan 1979. 
első félévére megteremtik az 
első vidéki trolivonal műsza-
ki feltételeit. Az Odesszát az 

Északi városrésszel összekötő 
troli járat első üteme, az Új-
szeged és a Bartók Béla tér-
hez közeli végállomás közötti 
vonal épül tehát ki a jövő 
év nyaráig. A felsővezeték 
kialakításához szükséges ter-
veket a Fővárosi Mélyépítés-
tervező Vállalat készíti, a 
járművek ideiglenes tárolóte-
rének" terveit a Szegedi Ter-
vező Vállalat szállítja., (Az ú j 
remiz megépüléséig az SZKV 
jelenlegi forgalmi telepén 
fogadják a trolikat.) 

A szegedi kísérleti vonal 
választ ad majd a szakem-
berek néhány olyan kérdé-
sére. mely segítheti a troli-
üzem beindítását más váro-
sokban is. Megállapítható 
lesz például, hogyan és 
mennyi idő alatt képezhetők 
ki a műszakiak és a forgal-
mi dolgozók, s a trolibusz-
vezetők, illetve, hogy az ok-
tatáshoz a BKV milyen se-
gítsége szükséges, s milyen 
szakmai előképzettségű sze-
relőket kell foglalkoztatnia a 
vállalatnak. 

A kísérleti vonallal szer-
zett oktatási, szervezési, gaz-
dasági, kooperációs és mű-
szaki tapasztalatok birtoká-
ban a VI. ötéves tervi köz-! 
lekedésfejlesztési terv alapo-j 
sabb lehet majd, s előrelá, i 
több is az energiagazdálko-
dás, a környezetvédelem és a 
tömegközlekedés felteteleinek 
javításában. A gazdaságossá-
gi vizsgálatokat az UVA-
TERV és a műegyetem köz-
lekedéstechnikai és szervezé-
si intézete együttesen végzi. 
Ezek a számítások nem a 
kísérleti vonalra, hanem a 
majdani teljes, szegedi troli-
üzemágra vonatkoznak, s így 
a kísérleti járat indítását 
nem befolyásolják. Ami most 
már a szegedi közlekedési 
szakembereken múlik: el kell 
dönteniük, hogy a trolivonal 
felsővezetékét melyik utcá-
ban építsék ki. Ez pedig at-
tól függ, hogy a Lenin kör-
út folytatandó átépítése mi-
ként befolyásolja a Bartók 
Béla tér környéki utcák for-
galmi rendjét. 

P. K. 

A Ítész ház mellett már növekszik a másik, a Szántó 
Kovács brigád dolgozik rajta 

Ü3 városkép az új lakónegyedben 

KiilÉtfségiiok Slookholm&an 
M o l n á r Józse f f e l v é t e l e 

Szedik a paradicsomot a Tisza-Maros-szög Termelőszövet-
kezet tiszaszigeti kertészetében 

A Magyar Szocialista Mun-
káspárt küldöttsége Katona 
Istvánnak, a KB tagjának, a 
KB osztályvezetőjének veze-
tésével kedden elutazott 
Stockholmba, a Svéd Balol-
dali Párt-Kommunisták ja-

nuár 4-én megnyíló XXV. 
kongresszusára. A küldöttsé-
get a Ferihegyi repülőtéren 
Horn Gyula, a KB külügyi 
osztályának helyettes vezető-
je búcsúztatta. 

Amott épitenek, íts mar költöznek. Csikós József családja 
költözködik 
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